
 

 

  
     

 

 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

   

 
  

  
   

  
  

  
  

  
  

  
  

 
   

     

 

 

 
    

 
 

 
 
 

 
 

  
 

 
 

 
 
 

  
   

 
 

 
  

 
 

  
  

  
  

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 
Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid: Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 3 april 2023 kl 14:00-16:11 

Ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande 
Kerstin Hermansson (C), förste vice ordförande 
Annette Carlson (M), andre vice ordförande §§ 102-120, §§ 122-131 
Marie Jöreteg (M) 
Ylva Lengberg (S) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Helena Ishizaki (KD) 
Stefan Lindborg (V) 
Andreas Exner (SD) 
Anna Svalander (L) 
Kristian Silbvers (SD) 
Linnea Johansson Kläth (MP) 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) tjg för Per Carlsson (S) 
Hasse Ikävalko (M) tjg för Annette Carlson (M), jäv § 121 

Ersättare  
Therése Björklund (S) 
Hasse Ikävalko (M) §§ 102-120, §§ 122-131 
Andreas Ekström (S) 
Håkan Eriksson (C) 
Björn Qvarnström (SD) 
Maria Hyllstam (MP) 
Martin Sörbom (SD) 
Anne Rapinoja (V) 

Övriga tjänstemän  
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Susanne Bladh, finanschef 
Magnus Widén, ekonomichef 
Jan Olausson, kvalitetschef 
Bengt Himmelmann, chef strategisk samhällsplanering 
Johanna Armå, elevombud 
Maria Hallman, äldreombud 
Jonas Holmberg, Borås Energi och Miljö AB 
Magnus Kårestedt, Borås Energi och Miljö AB 
Sofia Florén, projektledare 
Peter Zettergren, markstrateg 
Lars-Olof Danielsson, stadsjurist 
Mats Tolfsson, politisk sekreterare 
Petra Vainionpää, politisk sekreterare 
Helena Ruderfors, politisk sekreterare 
Rebecka Rapp, politisk sekreterare 
Anette Nordström, politisk sekreterare 
Caroline Persson, politisk sekreterare 
Peter Wiberg, politisk sekreterare 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Carl Morberg, kommunsekreterare 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



 
 

 
 

 

 

  

  

 

   
 

     
 

    
 

  
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

Justeringens  plats  och tid 
Stadshuset, Borås  

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 11 april 2023 

Paragrafer  §§ 102-131 

Underskrifter 

Ordförande (221103 18.26) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (230213 18.10) LINNEA JOHANSSON KLÄTH - Mobilt BankID 
Linnea Kläth 

Sekreterare (210531 13.01) CARL MORBERG - Mobilt BankID 
Carl Morberg 

Inledning  
Sammanträdet inleds med att Borås Energi och Miljö AB redovisar aktuell status för arbetet med att lösa 
Kommunfullmäktiges uppdrag ”Nytt Vattenverk: Tolken som framtida dricksvattentäkt samt fortsatt 
projekteringsuppdrag”. 

Därefter hålls en redovisning av äldreombudet Maria Hallman och elevombudet Johanna Armå där de 
presenterar delar av sina arbeten under 2022. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
   

  
   

  
   

  
   

  
   

   
  

   
  

  
   

  
   

   
  

   
  

   
  

  
   

  
 

   
  

     
  

   
  

   
  

 
   

  
   

  
   

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

Ärendelista  
§ 102 

§ 104 Dnr KS 2023-001551.1.2.25 

§ 105 Dnr KS 2023-002101.1.2.25 

§ 106 Dnr KS 2023-000421.1.1.3 

Val av justerare..................................................................................5 
§ 103 

Föredragning och ajournering ............................................................6 

Anmälningsärenden ...........................................................................7 

Delegationsbeslut ..............................................................................9 

Avsägelse och fyllnadsval till Kollektivtrafikråd.................................10 
§ 107 Dnr KS 2023-000631.1.2.25 

Svar på remiss av promemorian Ny kärnkraft i Sverige - ett första 
steg..................................................................................................11 

§ 108 Dnr KS 2023-002021.2.3.0 
Årsrapport 2022 från Borås Stadshus AB.........................................12 

§ 109 Dnr KS 2022-002691.2.2.2 
Reglemente för kommunalt bidrag till nybyggnad och iståndsättning 
samt underhåll av enskilda vägar.....................................................13 

§ 110 Dnr KS 2023-002831.1.1.3 
Inrättande av kommunalt uppdrag i föreningen Sveriges 
Ekokommuner..................................................................................14 

§ 111 Dnr KS 2023-002052.9.1.1 
Marknadsföringssamarbete IF Elfsborg 2023...................................15 

§ 112 Dnr KS 2023-002062.9.1.1 
Marknadsföringssamarbete Norrby IF 2023 .....................................17 

§ 113 Dnr KS 2022-003041.1.1.1 
Svar på motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 
skolsegregationen............................................................................18 

§ 114 Dnr KS 2022-001903.7.2.25 
Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut år 2022.....................................................................20 

§ 115 Dnr KS 2022-006671.4.2.0 
Riktlinjer - delaktighet och inflytande för medborgare.......................22 

§ 116 Dnr KS 2023-000713.7.1.0 
Äldreombudets rapport 2022

§ 117 Dnr KS 2023-000703.5.1.0 
............................................................25 

Elevombudets rapport 2022 .............................................................26 
§ 118 Dnr KS 2023-001673.1.2.1 

Förvärv av fastigheten Tummarp 1:37 vid 
Häglaredsvägen/Boråsvägen i Dalsjöfors.........................................27 

§ 119 Dnr KS 2023-001092.6.1.2 
Villkorsändring Simonsland Proteko.................................................28 

§ 120 Dnr KS 2023-000881.2.3.3 
Granskning av Borås Stads hantering av moms...............................29 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-001903.7.2.25
https://2023-000631.1.2.25
https://2023-002101.1.2.25
https://2023-001551.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  
     

  

    
  

    
  

   
  

   
  

     
  

 
   

  
   

  
    

  
   

   
  

    

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 121 Dnr KS 2023-001731.1.2.25 
Årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund .................30 

§ 122 Dnr KS 2021-001881.2.1.0 
Framtagning av regelverk och informationsmaterial avseende 
intraprenader (Budgetuppdrag 2021) ...............................................31 

§ 123 Dnr KS 2023-003161.1.2.25 
Initiativärende: Möjliggör folktandvård i Sandared ............................33 

§ 124 Dnr KS 2022-004703.2.1.0 

§ 125 Dnr KS 2023-001653.3.4.0 

§ 126 Dnr KS 2022-003101.1.1.1 

Borås Stads Miljöprogram................................................................34 

Utbildning för kollektivtrafikråd om kollektivtrafik ..............................36 

Svar på motion av Hans Gustafsson (KD): Det mullrar i oasen ........37 
§ 127 Dnr KS 2022-005601.1.1.1 

Svar på motion av Anne Rapinoja (V): Stadsodlingar är 
mötesplatser ....................................................................................38 

§ 128 Dnr KS 2023-002423.3.2.2 
Svar på initiativärende: Vad händer med vattenverket? ...................40 

§ 129 Dnr KS 2023-002893.1.2.0 
Begäran om statligt stöd för undersökning av PFAS i Viskan...........41 

§ 130 Dnr KS 2022-002161.1.1.1 
Svar på motion av Olle Engström (SD): Utveckla stödet för anhöriga 
till kriminella .....................................................................................43 

§ 131 Dnr KS 2022-005731.1.1.1 
Svar på motion av Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Jonas Ellerstrand (SD): Avsluta medlemskap i FairTrade ................45 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-003161.1.2.25
https://2023-001731.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 102 

Val  av j usterare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Linnea Kläth (MP) med 
Helena Ishizaki (KD) som ersättare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 103 

Föredragning och ajournering  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:32-16:00. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
 

 

  

  
 

 
     

  
 

 
 

  
 

 
   

 
 

   
 

 
   

 
 

 
 

 
 

  
 

 
 

    
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 104 Dnr KS 2023-001551.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD), Helena 
Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) deltar inte i 
beslutet som berör punkt 7 i anmälningsärendena. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Miljörapport Tertial 3 2022 Kommunstyrelsen 230221 

Dnr 2022-00658 

2. Beslut om överenskommelse - God och nära vård - En omställning av 
hälso- och sjukvården med primärvården som nav från Sveriges Kommuner 
och Regioner 
Dnr 2023-00117 

3. Positionspapper för ny utbyggnad av ny järnväg Göteborg Borås 
Dnr 2020-00275 

4. Rapport om byggprojekt 2023-02-21 från Lokalförsörjningsnämnden 
Dnr 2023-00105 

5. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 26 januari 2023 
Dnr 2023-00031 

6. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 26 januari 2023 
Dnr 2023-00031 

7. Yttrande Martin Nilsson m fl ./. Borås Stad, Kommunstyrelsen; mål nr 24-
23 
Dnr 2023-00058 

8. Underrättelse från Förvaltningsrätten i Jönköping: Inkommit yttrande i 
Mål.nr 24-23 Laglighetsprövning enligt Kommunallagen. 
Dnr 2023-00058 

9. Remiss - Livsmedelsverkets vägledning av återanvändbara muggar och 
matlådor, Dnr 2023/01005 
Dnr 2023-00170 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-001551.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
  

 
 

  
 

 
  

 
 

    
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
 

  
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

10. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 28 februari 2023 
Dnr 2023-00031 

11. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 2 mars 2023 
Dnr 2023-00031 

12. Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 6 mars 2023 
Dnr 2023-00031 

13. Beslut om revidering av tillämpningsföreskrifter för skolskjuts från 
Grundskolenämnden 
Dnr 2023-00221 

14. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 7 mars 2023 
Dnr 2023-00031 

15. Rapport över fordonsskador under 2022 från Servicenämnden 
Dnr 2023-00220 

16. Protokoll från styrelsemöte för Borås Kommuns Parkerings AB den 6 mars 
2023 
Dnr 2023-00031 

17. Finansrapport Borås stad 230228 
Dnr 2023-00022 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

        

   
 

 
  

 
 

  
 

 
    

 
 

 
 

 
 

 
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 105 Dnr KS 2023-002101.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Beslut om tillstånd att bedriva hemtjänst 

Dnr 2023-00057 

2. Delegationsbeslut Samrådsyttrande Svärdsfästet 
Dnr 2021-00865 

3. Förlängning av markanvisningsavtal till 2023-08-31. 
Dnr 2021-00881 

4. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 3 2023) - Delegation för 
likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2023-00008 

5. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 3-13 2023 
Dnr 2023-00013 

6. Samlat dokument med delegationsbeslut från förhandling 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-002101.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

 

 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 106 Dnr KS 2023-000421.1.1.3 

Avsägelse och  fyllnadsval till Kollektivtrafikråd  

Kommunstyrelsens  beslut  
Anders Alftberg (SD) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Kollektivtrafikråd. 

Martin Sörbom (SD) väljs till ledamot i Kollektivtrafikråd till och med den 31 
december 2026. 

Beslutsunderlag  
1. 2023-03-09 Beslutsförslag avsägelse och fyllnadsval till Kollektivtrafikråd 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
  

 

 

 
  

 

    

 
 

  
  

 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 107 Dnr KS 2023-000631.1.2.25 

Svar på  remiss av promemorian Ny  kärnkraft  i  Sverige  - 
ett  första s teg  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Borås Stad avstår från att yttra sig. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Andreas Exners (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunstyrelsen har beretts möjlighet att svara på rubricerad remiss från 
Klimat- och näringslivsdepartementet. Kommunstyrelsen avstår från att yttra 
sig. 

Beslutsunderlag  
1. Remiss av promemorian Ny kärnkraft i Sverige – ett första steg 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Borås Stad avstår från att yttra sig. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Borås Stad ställer sig bakom förslag i promemorian, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-000631.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  

  
   

 
 

 

 
 

 
  

 
 

 

 
 

  
  

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 108 Dnr KS 2023-002021.2.3.0 

Årsrapport 2022 från Borås Stadshus  AB  

Kommunstyrelsens  beslut  
Årsrapport 2022 från Borås Stadshus AB godkänns och läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stadshus AB ska enligt det gemensamma ägardirektivet stödja 
Kommunstyrelsen i dess uppdrag att fullfölja uppsiktsplikten över stadens 
bolag. Borås Stadshus AB ska också, enligt ägardirektivet, minst en gång 
per år lämna rapport till Kommunstyrelsen med fokus på ägardirektiv, 
kommunfullmäktiges budget, analys och slutsatser från genomförda 
ägardialoger, viktiga policyfrågor samt övriga frågor av principiell beskaffenhet
eller annars av större vikt. Årsrapport 2022 från Borås Stadshus AB till 
Kommunstyrelsen avser verksamhetsåret 2022. 

Kommunstyrelsen har under året 2022 erhållit flertalet rapporter avseende 
stadens bolag.  Rapporterna utgör, tillsammans med övrig information av 
väsentlig och strategisk karaktär, vilka redovisats löpande under året och på 
olika sätt till Kommunstyrelsen, del av kommunstyrelsens underlag för sin 
bedömning av om bolagen bedrivit kompetensenlig verksamhet inom ramen 
för de kommunala befogenheterna. 

Rapporterna som lämnats till Kommunstyrelsen har tillsammans gett ett 
tillräckligt och bra underlag för att Kommunstyrelsen ska kunna tillgodose sin 
lagstadgade uppsiktsplikt. Sammanfattningsvis har under verksamhetsåret 2022 
ingenting framkommit som innebär väsentliga avvikelser vad gäller något av 
stadens bolag. 

Beslutsunderlag  
1. Protokollsutdrag Borås Stadshus ABs styrelsesammanträde 2023-03-13 
2. Årsrapport 2022 till Kommunstyrelsen inkl. bilagorna; 

Bolagsstyrningsrapport från Borås Stadshus AB 2022, Bolagsgruppens 
Verksamhetsrapport 2022-09-23 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 

 

 

  
 

 
 

  
  

 
 

 
 

 
 

  
 

  

 
 

  
  

  
    

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 109 Dnr KS 2022-002691.2.2.2 

Reglemente för kommunalt bidrag till nybyggnad och 
iståndsättning samt underhåll a v enskilda vägar  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Anta föreslagna ändringar i reglemente för kommunalt bidrag till nybyggnad 
och iståndsättning samt underhåll av enskilda vägar. 

Sammanfattning  av ärendet  
Tekniska nämnden har sett över reglementet för kommunalt bidrag till 
nybyggnad och iståndsättning samt underhåll av enskilda vägar. Nämnden 
uppger att förutom rent redaktionella ändringar samt förtydliganden som 
färgmarkerats har följande stycken strukits från nu gällande reglemente: 

II:4 Om kommunalt bidrag lämnats till beläggningsarbete skall det kommunala 
underhållsbidraget om 75 öre/m reduceras till 50 öre/m. Kommentar: så har 
inte regelverket tillämpats varför avsnittet förslås utgå. 

III Underhåll av enskilda vägar. 
Andra stycket: Tills kommunens åtagande kan genomföras utgår kommunalt 
bidrag till vägförening med belopp som motsvarar skillnaden mellan verklig 
kostnad och erhållet statsbidrag, dock högst kr 2:00 per sträckmeter väg. 
Kommentar: samma avsnitt finns med i avtal tecknade med vägföreningar där 
kommunen sköter drift och underhåll och avsåg vägavsnitt som inte godkänts 
för övertagande inom ramen för avtalet. Texten saknar relevans idag och 
föreslås strykas. Kommunstyrelsen har inget att invända emot de ändringar som 
Tekniska nämnden föreslår och Kommunfullmäktige att anta reglemente för 
kommunalt bidrag till nybyggnad och iståndsättning samt underhåll av enskilda 
vägar. 

Beslutsunderlag  
1. Yttrande från tekniska nämnden 
2. Reglemente för kommunalt bidrag till nybyggnad och iståndsättning samt 

underhåll av enskilda vägar- spårbara ändringar 
3. Förslag - Reglemente för kommunalt bidrag till nybyggnad och 

iståndsättning samt underhåll av enskilda vägar 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
 

 
  

 
  

 

  
 

   
 

 

 
  

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 110 Dnr KS 2023-002831.1.1.3 

Inrättande av kommunalt uppdrag i föreningen 
Sveriges Ekokommuner  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ett kommunalt uppdrag för föreningen Sveriges Ekokommuner inrättas. 

Ylva Lengberg (S) väljs till ledamot i Sveriges Ekokommuner till och med 
tillfälle val av styrelse förrättas nästa gång. 

Magnus Johansson (KD) väljs till ersättare i Sveriges Ekokommuner till och 
med det tillfälle val av styrelse förrättas nästa gång. 

Sammanfattning  av ärendet  
Föreningen Sveriges Ekokommuner (SEKOM) där Borås Stad är medlem är en 
frivillig samarbetsorganisation för kommuner i form av en ideell förening för 
hantering av gemensamma strategiska frågor för av betydelse för en långsiktigt 
hållbar utveckling. 

Medlemmarna utövar beslutanderätt rörande SEKOM och dess verksamhet vid 
årsmöten och extra föreningsstämma genom av medlemmarna valda ombud. 
Varje medlem utser ett ombud och en ersättare till det utsedda ombudet för 
den mandatperiod som gäller för ledamot i kommuns styrelse. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
  

  

 

  
  

  
 

 
 

 
 
 

 

 

 
 

  
 

 
 

 
 

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 111 Dnr KS 2023-002052.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete IF Elfsborg 2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen träffar avtal med IF Elfsborg om marknadsföringssamarbete 
för 2023. Kommunen betalar till klubben 550 000 kronor. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunens intresse och insats i marknadsföringssamarbetet bestäms utifrån 
kriterier som hur stor målgrupp marknadsföringen når, uppmärksamhetsvärde, 
publikmängd, förväntad mediebevakning och profilvärde för Borås. Borås Stad 
har sedan ett antal år ett marknadsföringssamarbete med IF Elfsborg, som 
spelar i Allsvenskan, som svarar mot dessa kriterier. Laget slutade sexa i 
Allsvenskan 2022. 

Kommunstyrelsen menar att marknadsföringsavtalen bör koncentreras till ett 
fåtal för att nå största möjliga effekt. Genom att träffa avtal med IF Elfsborg, 
och Norrby IF i beslut vid dagens sammanträde, anser Kommunstyrelsen att 
man har tillräckligt marknadsutrymme för sommarsäsongen 2023. 

Beslutsunderlag  
1. Avtal 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen träffar avtal med IF Elfsborg om 
marknadsföringssamarbete för 2023. Kommunen betalar till klubben 550 000 
kronor. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att 
Stadsledningskansliet uppdras att i framtida diskussioner med IF Elfsborg om 
marknadsföringssamarbeten diskutera möjligheten till motprestationer i avtalet 
som kommer samtliga kommunmedborgare till del, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 112 Dnr KS 2023-002062.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete Norrby IF 2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen träffar avtal med Norrby IF om marknadsföringssamarbete 
för 2023. Kommunen betalar till klubben 100 000 kronor. 

Sammanfattning  av ärendet  
Norrby IF kommer under 2023 att spela i Ettan Södra efter att i sex säsonger 
har spelat i Superettan. Borås Stads intresse och insats i marknadsförings-
samarbetet bestäms utifrån kriterier som hur stor målgrupp marknadsföringen 
når, uppmärksamhetsvärde, publikmängd, förväntad mediebevakning och 
profilvärde för Borås. 

Kommunstyrelsen anser att samarbetet med Norrby IF svarar mot de här 
kriterierna, men att det som en konsekvens av att laget i år spelar i en lägre serie 
är rimligt att justera beloppet i avtalet. Uppmärksamhetsvärdet på Ettan Södra 
är inte på samma nivå som för Superettan. Styrelsen menar vidare att marknads-
föringsavtalen bör koncentreras till ett fåtal för att nå största möjliga effekt. 
Genom att träffa avtal med Norrby IF och IF Elfsborg vid dagens 
sammanträde, anser styrelsen att man har tillräckligt marknadsutrymme för 
sommarsäsongen 2023.      

Beslutsunderlag  
1. Avtal 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 113 Dnr KS 2022-003041.1.1.1 

Svar på motion av Stefan Lindborg (V):  Handlingsplan 
mot skolsegregationen  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att motionen är besvarad. 

Protokollsanteckning  
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Stefan Lindborg (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-03-24 
lämnat in förslaget att Borås Stad tar fram en handlingsplan för hur 
skolsegregationen ska motverkas. Motionen har skickats på remiss till Fritids-
och folkhälsonämnden, Förskolenämnden, Grundskolenämnden, Gymnasie-
och vuxenutbildningsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden samt 
Samhällsbyggnadsnämnden och Arbetslivsnämnden. 

Fritids- och folkhälsonämnden, Förskolenämnden, Grundskolenämnden, 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt Individ- och familje-
omsorgsnämnden avstyrker motionen medan Arbetslivsnämnden och 
Samhällsbyggnadsnämnden tillstyrker motionen. Motionärens utgångspunkt är 
att alla skolor i Borås ska vara bra och att alla elever ska ha samma möjlighet i 
skolan oavsett vilken bakgrund man har. Detta ligger helt i linje med det 
övergripande målet med och det pågående arbetet i Socialt hållbart Borås. 
Kommunstyrelsen anser därför att motionens intentioner är omhändertagna. 

Beslutsunderlag  
1. Motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot skolsegregationen, 

2022-03-22 
2. Yttrande över motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 

skolsegregationen från Förskolenämnden, 2022-11-21 
3. Yttrande över motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 

skolsegregationen från Arbetslivsnämnden, 2022-11-23 
4. Yttrande över motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 

skolsegregationen från Samhällsbyggnadsnämnden, 2022-11-23 
5. Yttrande över motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 

skolsegregationen från Fritids- och folkhälsonämnden, 2022-11-28 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

6. Yttrande över motion av Stefan Lindborg (V): Handlingsplan mot 
skolsegregationen från Grundskolenämnden, 2022-11-30 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 114 Dnr KS 2022-001903.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej  verkställda  
gynnande biståndsbeslut år  2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Marie Jöreteg (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt social-tjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut. 

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgs-nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Beslutsunderlag  
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 

§ SoL t.o.m. den 31 december 2022 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § 

LSS t.o.m. den 31 december 2022 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-001903.7.2.25
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Kommunstyrelsen 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Rapporterna läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
yrkar att Kommunstyrelsen beslutar för egen del: Kalla presidierna i Vård- och 
äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden och Lokalförsörjningsförvaltningen 
till ett kommande sammanträde med Kommunstyrelsen, för att redogöra för 
boendesituationen och hur de planerar att åtgärda bristen på boendeplatser, se 
bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Marie Jöreteg (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
   

 
 

   
 

 
   

   
 

 
 

 
   

 

 
 

 
 

 

 
  

 
 

 

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22(46) 
Sammanträdesdatum 
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Kommunstyrelsen 

§ 115 Dnr KS 2022-006671.4.2.0 

Riktlinjer - delaktighet och inflytande för medborgare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Anta styrdokumentet Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare. 

I beslutet deltar inte Stefan Lindborg (V). 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) 
till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Sedan 2013 har Borås Stad haft riktlinjer för medborgardialog. En 
översyn/revidering av riktlinjerna har genomförts under 2022 – 2023 och 
förslag på nytt namn är riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare. 
Kommunfullmäktiges beredningsgrupp för medborgarinflytande har haft 
ansvaret för revideringen av riktlinjerna, förslag på riktlinjer har dock tagits 
fram i bred samverkan. 

Riktlinjerna har varit ute på remiss hos samtliga nämnder och bolag. Av de 
nämnder som valt att yttra sig tillstyrker alla utom Kulturnämnden 
styrdokumentet. Kulturnämnden avstyrker förslaget på riktlinjerna med 
motiveringen att nämnden anser att dokumentet är för vagt för att tjäna som 
vägledning och föreslår att dokumentet istället skrivs om till en Policy. 
Flera nämnder har dock ett antal förslag på förändringar. Bland annat 
efterfrågas en del förtydliganden och utvecklande av olika begrepp och 
inflytandeformer.  Några nämnder efterfrågar tydligare koppling till 
Barnkonventionen. Både förtydliganden av begrepp och utvecklade 
resonemang om hur riktlinjerna kan användas kommer att finnas med i den 
vägledning som nämns under rubriken ”stödmaterial”. Vägledningen är en 
revidering av den nuvarande handboken för medborgardialog men den kommer 
ha ett bredare perspektiv än tidigare. 

De bolag som svarat på remissen är Borås Energi och Miljö AB som avstår från 
att yttra sig samt BoråsBorås TME och Industribyggnader i Borås AB som båda 
tillstyrker remissen utan något förslag på ändringar. 

Beslutsunderlag  
1. Borås Energi och miljö AB yttrande, 2022-09-21 
2. Valnämnden yttrande, 2022-09-23 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

3. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden yttrande, 2022-10-27 
4. Industribyggnader i Borås AB yttrande, 2022-10-27 
5. BoråsBorås TME AB yttrande, 2022-10-27 
6. Fritids- och folkhälsonämnden yttrande, 2022-11-01 
7. Förskolenämnden yttrande, 2022-11-01 
8. Arbetslivsnämnden yttrande, 2022-11-18 
9. Samhällsbyggnadsnämnden yttrande, 2022-11-23 
10. Lokalförsörjningsnämnden yttrande, 2022-11-24 
11. Miljö- och konsumentnämnden yttrande, 2022-11-24 
12. Kulturnämnden yttrande, 2022-11-25 
13. Sociala omsorgsnämnden yttrande, 2022-11-25 
14. Servicenämnden yttrande, 2022-11-28 
15. Tekniska nämnden yttrande, 2022-11-29 
16. Grundskolenämnden yttrande, 2022-11-30 
17. Vård- och äldrenämnden yttrande, 2022-12-02 
18. Individ- och familjeomsorgsnämnden, 2022-12-07 
19. Rättighetsanalys 
20. Remissammanställning 
21. Kommunfullmäktigeskrivelse 
22. Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare, 2023-02-06 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Anta styrdokumentet Riktlinjer – delaktighet och 
inflytande för medborgare. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Lägga styrdokumentet 
Riktlinjer – delaktighet och inflytande för medborgare till handlingarna utan 
vidare åtgärd, se bilaga. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att Riktlinjer för 
delaktighet och inflytande återremitteras för att kompletteras med en 
remissrunda till partiorganisationerna, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt 
återremissyrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) 
förslag och dels till Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizakis (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 116 Dnr KS 2023-000713.7.1.0 

Äldreombudets rapport 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Godkänna Äldreombudets rapport. 

Sammanfattning  av ärendet  
Funktionen Äldreombud (ÄO) har funnits i Borås Stad sedan 1 januari 2017 
och är organiserad under Stadsledningskansliet, Kvalitet och utveckling. ÄO ska 
vara en röst för seniorer i Borås och en länk till kommunens tjänstepersoner 
och politiker. Uppgiften att vara en länk mellan stadens invånare och politiker 
finns att läsa om i Visionen om Framtidens Borås. Här kan man läsa följande: ” 
Oavsett ålder och livssituation får invånarna stöd för att kunna leva ett rikt liv. 
Alla i Borås är viktiga och kan vara delaktiga i hur vårt samhälle utvecklas. Vi 
tar gemensamt ansvar för varandra genom att visa tillit och bjuda in till dialog”. 

ÄO:s uppdrag är att på en strategisk nivå driva ett äldreperspektiv i staden så att 
äldre personers intressen och rättigheter tas tillvara i stadens olika 
verksamheter. ÄO ska även bidra till att öka kunskapen om målgruppens 
situation och behov. En viktig del i uppdraget är att informera, stödja och 
vägleda i aktuella frågor. I uppdraget ingår att ta fram en årlig rapport som
lämnas till Kommunstyrelsen. Årets rapport redovisar ÄOs uppdrag och 
utveckling av rollen, beskrivning av nuläge, pågående arbete samt områden som
ÄO vill belysa. 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Äldreombudets rapport 2022 
2. Äldreombudets rapport 
3. Bilaga 1 Motionen Inrätta en fristående äldreombudsman! 
4. Bilaga 2 Program för Demensdagen 
5. Bilaga 3 Inbjudan och program för Seniordagen 
6. Bilaga 4 Inbjudan och program för Seniordagen 
7. Bilaga 5 Program för konferensen Mänskliga rättigheter 
8. Bilaga 6 Reglemente för funktionshinder- och pensionärsråd 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 117 Dnr KS 2023-000703.5.1.0 

Elevombudets rapport 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Godkänna Elevombudets rapport. 

Sammanfattning  av ärendet  
I år lyfter EO (elevombudet) bland annat det utökade uppdraget från 1 januari 
2023 och hur det gått med utbildningsinsatsen i neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar för personal inom kost, lokalvård och vaktmästeri i 
grundskolan. I rapporten går det också att läsa om EO:s spaning gällande 
studiecoachernas positiva arbete och hur det kan få positiva effekter för 
eleverna. Under 2022 hade EO 57 stycken ärenden, en ökning mot föregående 
år. Ärendena fortsätter att mestadels vara av karaktären ”behov av särskilt 
stöd”, både kunskapsmässigt och socialt. Flera av eleverna har eller utreds för 
en neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. Hittills har ingenting i ärendena 
kunnat kopplas till pandemin. 

I förra årets rapport var ärendena flest på mellanstadiet och pojkarna 
representerade större delen av ärendena. I år är fördelningen mellan könen lika. 
Det som sticker ut i år är att 2/3 av ärendena på högstadiet är kopplade till 
flickor. Då statistiken skiljer sig mycket från förra året går det inte att dra någon 
slutsats, men EO tycker ändå att siffrorna är viktiga att notera då det stämmar 
överens med den nationella debatten om att flickor diagnostiseras i senare ålder. 
Både elevhälsans personal och rektorer har hänvisat vårdnadshavare att 
kontakta EO i något större utsträckningen än tidigare. Ibland har de även själva 
kontaktat EO i elevärenden. Den positiva utvecklingen av arbetet fortsätter och 
samverkan med såväl grundskolan, kommunala verksamheter och regionen 
fortsätter. Under året har fler kontakter knutits och nätverket utökats. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Elevombudets rapport 2022 
2. Elevombudets rapport 2022 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 118 Dnr KS 2023-001673.1.2.1 

Förvärv av fastigheten Tummarp 1:37 vid  
Häglaredsvägen/Boråsvägen i Dalsjöfors  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunen köper fastigheten Tummarp 1:37 för 2 950 000 kronor enligt 
upprättat köpeavtal. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunstyrelsen gav 2021-11-08 Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
pröva möjligheten att ändra detaljplanen för fastigheten Tummarp 1:116 
(Tummarpskolan) med flera. Begäran grundar sig på att Tummarpskolan ska 
byggas om till en 4-parallellig F-6 skola och att skolan därför behöver större 
plats för skolgård. I anslutning till Tummarpskolan ligger en privatägd fastighet 
på drygt 2000 m² i hörnet vid Häglaredsvägen/Boråsvägen i Dalsjöfors. 
Fastighetens läge möjliggör för kommunen att planera och få till en bättre 
utemiljö och skolgård för eleverna. Av den anledningen inleddes i september 
diskussioner med fastighetsägarna om ett förvärv av fastigheten Tummarp 1:37. 
Fastigheten har värderats utifrån framförallt ”ortsprismetoden”, ett sätt att 
bedöma en fastighets marknadsvärde. Metoden innebär att bedömningen görs 
med ledning av betalda priser för likartade fastigheter på en fri och öppen 
marknad. 

Förslag till köpeavtal har upprättats mellan Borås Stad och fastighetsägarna, där 
fastigheten förvärvas för 2 950 000 kronor. Lokalförsörjningsförvaltningen tar 
över ansvaret för fastigheten efter tillträdesdagen och svarar för att 
bostadshuset rivs. Betalning och tillträde sker den 14 april 2023. 

Beslutsunderlag  
1. Köpeavtal 
2. Bilaga 1 
3. Bilaga 2 
4. Bilaga 3 
5. Översiktskarta 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 119 Dnr KS 2023-001092.6.1.2 

Villkorsändring Simonsland Proteko  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna villkorsändring av hyresavtal för Simonsland 16, från den 1 augusti 
2023, med en avtalstid på 12 år och en hyresnivå på 2 163 400 kronor/år. 
Beslutet gäller den del av Simonsland som nyttjas av Proteko med en yta på 
1 492 kvadratmeter. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stad blev 2021-12-15 uppsagd som hyresgäst för nya villkor avseende 
Proteko i fastigheten Borås Simonsland 16, adress Skaraborgsvägen 3. 
Hyresvärd är Simonsland Fabriken AB som ägs av Kanico AB. 
Villkorsändringen består av en hyreshöjning, värmetillägg 45 kr/kvm, index 
uppräknat till 100 % samt ny avtalstid på 12 år. 

Lokalförsörjningsnämnden beslutade 2023-01-24 att godkänna avtalsförslaget, 
som avser 1 492 kvm med en hyra på 2 163 400 kronor/år från den 1 augusti 
2023. 

Beslutsunderlag  
1. Sammanfattning av avtalsförslag Proteko 
2. Simonsland översiktsritning avtal 
3. Lokalförsörjningsnämndens beslut om villkorsändring för Simonsland 

Proteko 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 120 Dnr KS 2023-000881.2.3.3 

Granskning av Borås  Stads hantering av moms  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen översänder upprättat svar till Stadsrevisionen på rapport om 
granskning av Borås Stads hantering av moms. 

Sammanfattning  av ärendet  
Stadsrevisionen har beställt en extern fördjupad granskning av Borås Stads 
momsrutiner. När det gäller den ingående momsen visar granskningen att 
momsredovisningen inte utförs tillräckligt bra. Momshantering och rutiner 
behöver ses över. Kommunstyrelsen svarar att rutiner och hantering av 
ingående moms håller på att ses över och tar till sig de synpunkter som lämnas i 
rapporten. 

Beslutsunderlag  
1. Missiv Borås Stads momshantering, 2023-01-16 
2. Rapport Granskning av Borås Stads hantering av moms, dec 2022 
3. Rapportsammandrag Granskning av Borås Stads momshantering, 2023-01-16 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 121 Dnr KS 2023-001731.1.2.25 

Årsredovisning 2022 för Sjuhärads 
samordningsförbund  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige beslutar för sin del styrelsen för Sjuhärads 
samordningsförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

Jäv  
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

För Annette Carlson (M) tjänstgör Hasse Ikävalko (M). 

Sammanfattning  av ärendet  
Förbundsstyrelsen har fastställt årsredovisning 2022 för Sjuhärads 
samordningsförbund och revisorerna har tillstyrkt att styrelsens ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

Resultatet för 2022 är ett nollresultat och det egna kapitalet uppgår på 
balansdagen till 3 842 tkr. Samordningsförbundets medlemmar ska var för sig 
pröva om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag  
1. Årsredovisning 2022 för Sjuhärads samordningsförbund 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-001731.1.2.25
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Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 122 Dnr KS 2021-001881.2.1.0 

Framtagning av regelverk och informationsmaterial  
avseende intraprenader (Budgetuppdrag 2021)  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Kommunstyrelsens uppdrag om framtagning av regelverk och 
informationsmaterial avseende intraprenader är genomfört. 
Uppdraget kan därmed avskrivas. 

Intraprenad som verksamhetsform ska införas i Borås Stad. 
Borås Stads nämnder ska arbeta för att implementera kunskap och information 
kring möjligheten till att driva verksamheter i Intraprenadform. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade i budget 2021 att Kommunstyrelsen får i 
uppdrag att under första halvan av 2021 ta fram regelverk och 
informationsmaterial om intraprenader. Upprättad PM beskriver ett förslag till 
regelverk för intraprenader i Borås Stad. Ett förslag till utbildningsupplägg har 
också tagits fram. 

Beslutsunderlag  
1. PM Intraprenader, 2021-05-17 
2. Utbildningsupplägg, 2021-05-17 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunstyrelsens 
uppdrag om framtagning av regelverk och informationsmaterial avseende 
intraprenader är genomfört. Uppdraget kan därmed avskrivas. Intraprenad som 
verksamhetsform ska införas i Borås Stad. Borås Stads nämnder ska arbeta för 
att implementera kunskap och information kring möjligheten till att driva 
verksamheter i Intraprenadform. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

- Att Kommunstyrelsens uppdrag om framtagning av regelverk och 
informationsmaterial avseende intraprenader är genomfört. Uppdraget kan 
därmed avskrivas. 

- Intraprenad som verksamhetsform ska införas i Borås Stad som en 
försöksverksamhet som utvärderas senast 2026-06-30. Därefter fattas ett 
beslut om intraprenad som verksamhetsform ska bli permanent. 

- Borås Stads nämnder ska under försöksperioden informera om möjligheten 
att driva verksamheter i intraprenadform, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 123 Dnr KS 2023-003161.1.2.25 

Initiativärende:  Möjliggör folktandvård i  Sandared  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen påbörjar dialog med Västra Götalandsregionen om hur 
Borås Stad kan vara behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i Sandared. 

Sammanfattning  av ärendet  
Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) har lämnat ett initiativärende till 
dagens sammanträde, se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M): Möjliggör 

folktandvård i Sandared 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: Kommunstyrelsen föreslås påbörja 
dialog med Västra Götalandsregionen om hur Borås Stad kan vara behjälpliga 
så att folktandvård kan erbjudas i Sandared. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kommunstyrelsens ordförande Ulf 
Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Marie Jöretegs (M) förslag. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-003161.1.2.25
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Kommunstyrelsen 

§ 124 Dnr KS 2022-004703.2.1.0 

Borås  Stads  Miljöprogram  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Borås Stads Miljöprogram antas. 

I beslutet deltar inte Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson 
(KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stads miljömål antogs första gången 2003 och har reviderats ett flertal 
gånger. Under 2021 begärdes en förlängning av nuvarande miljömål för att 
hinna omstrukturera arbetssätt och processer i ett nytt strategiskt dokument 
som innefattar stora delar av stadens miljöarbete. Det har tidigare saknats ett 
helhetstänk och ett övergripande arbetssätt för att samla ihop stadens 
miljöarbete. Borås Stads Miljöprogram är det dokument som ska hålla ihop 
strategiska dokument inom miljöområdet exempelvis energi- och 
klimatstrategin, avfallsplan och VA-plan. 

Beslutsunderlag  
1. Borås Stads Miljöprogram inklusive bilaga 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Borås Stads Miljöprogram antas. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att Borås Stads miljöprogram antas med ändringen att under avsnitt 7 
stryka texten ”Borås Stad ska etablera … kunskapskravet i Miljöbalken”, se 
bilaga. 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Borås Stads Miljöprogram återremitteras till Stadsledningskansliet för att enligt 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-12-07-08 komplettera ärendet med 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

konsekvensbeskrivningar om vilka effekter på arbetsbelastning föreslagna 
åtgärder i miljöprogrammet får, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 

Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Marie Jöreteg (M), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Andreas Exners (SD) återremissyrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) 
förslag och dels till Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 125 Dnr KS 2023-001653.3.4.0 

Utbildning för kollektivtrafikråd om  kollektivtrafik  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen godkänner vidtagen åtgärd och att arvode och ersättning för 
förlorad arbetsinkomst får betalas ut för deltagande i Västtrafiks 
politikerutbildning. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kollektivtrafikrådet har fått möjlighet att gå en utbildning riktad mot politiker 
om kollektivtrafik. På utbildningen informeras om hur kollektivtrafiken styrs, 
roller och ansvar, samt hur samverkar ser ut mellan Västtrafik och kommunen. 
Utbildningen genomförs av Västtrafik och Västra Götalandsregionen. 
Utbildningen tar ca 1 timme och genomförs digitalt. 

Beslutsunderlag  
1. Slutleverans av utredning: Gör Borås stadskärna tillgänglig med 

kollektivtrafik, från Tyréns 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen godkänner att arvode och ersättning för förlorad 
arbetsinkomst får betalas ut för deltagande i Västtrafiks politikerutbildning. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar på följande justering i 
liggande förslag: ”Kommunstyrelsen godkänner vidtagen åtgärd och att arvode 
och ersättning för förlorad arbetsinkomst får betalas ut för deltagande i 
Västtrafiks politikerutbildning.” 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 126 Dnr KS 2022-003101.1.1.1 

Svar på motion av Hans  Gustafsson (KD):  Det  mullrar i  
oasen  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen bifalles. 

Tekniska nämnden ges i uppdrag att utreda möjligheten till bullerskydd 
inklusive kostnadskalkyl. 

Sammanfattning  av ärendet  
Hans Gustafsson (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-03-24 
lämnat in förslaget att sätta upp ett bullerplank i parken (Annelundsparken) 
längs med stadsmotorvägen. Motionären anser att plank behövs för att avhjälpa 
olägenhet med buller i parken. Delar av parken går precis utmed Borås 
trafiktätaste väg, R40-motorvägen genom staden. Bullret är mycket störande för 
både människor och hundar. Det finns inget skydd mot detta buller och längs 
vissa delar av den väg i parken som går närmast utmed R40 är det helt öppet 
och där finns inte ens några träd eller buskar. 

Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden, Miljö- och 
konsumentnämnden, Samhällsbyggnadsnämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden. 

Tekniska nämnden tillstrykte motionen under förutsättning att medel tillförs i 
budgeten och informerar om tidigare försök att påverka buller längs rv40. 
Samhällsbyggnadsnämnden tillstyrkte motionen. Miljö- och 
konsumentnämnden tillstyrkte motionen. Fritids- och folkhälsonämnden 
varken tillstyrkte eller avstyrkte utan ansåg motionen besvarad och hänvisade 
till att det behövs utredning som kan ge svar på effekt av föreslagen åtgärd. 

Beslutsunderlag  
1. Motion Hans Gustafsson (KD): Det mullrar i oasen 
2. Sammanställning, svar på remiss av motionen Det mullrar i Oasen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 127 Dnr KS 2022-005601.1.1.1 

Svar på motion av  Anne Rapinoja (V):  Stadsodlingar är  
mötesplatser  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen är besvarad. 

Protokollsanteckning  
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunstyrelsen är positiv till stadsodling, både att planera in i nya områden, 
men också att tillskapa i redan etablerade bostadsområden. Kommunstyrelsen 
kan som markägare upplåta mark till odlingsändamål på kvartersmark och ej 
planlagd mark. I dagsläget arrenderar Borås Stad ut mark till ett antal 
koloniföreningar i Borås. En förutsättning för stadsodling är att det finns en 
förening som motpart. Kommunstyrelsen anser att det inte är lämpligt med 
permanent odling på allmän platsmark då det inte är förenligt med Plan och 
bygglagen (PBL). 

Kommunstyrelsen anser vidare att det från fall till fall får avgöras om det är 
lämpligt med stadsodling av mer tillfällig karaktär. Tekniska nämnden har 
ansvar för upplåtelse av allmän plats, vilket kan som längst ges årsvis. 
Arbete pågår tillsammans med exempelvis kommunala bostadsbolag för att 
hitta former för stadsodling på kvartersmark. I Budget 2022 fick Fritids- och 
Folkhälsonämnden uppdraget: 
Stadsodling Borås Stad: ”Fritids- och folkhälsonämnden får i uppdrag att 
tydliggöra förutsättningarna för stadsodling och förenkla för 
föreningar/invånare att odla. Kommunstyrelsen, genom Mark och 
exploateringsavdelningen, ska vara behjälplig när det gäller markfrågor”. 

Från Fritids- och folkhälsonämndens Årsredovisning 2022: 
”Under senare delen av 2022 har uppdraget påbörjats. Dels genom att dialoger 
förts med engagerade aktörer från civilsamhället, men även att kunskap 
inhämtats från berörda inom Borås Stad. Stadsodling väcker ett stort 
engagemang och det finns många krafter som vill vara med i utvecklingen. En 
uppdragsplan är framtagen och ligger till grund för uppdragets kommande 
delar. Det innebär att utreda förutsättningarna för stadsodling och kommer att 
mynna ut i en överblick av möjlig lokalisering för stadsodling och ett förslag 
hur formerna för stadsodling kan gå till samt att synliggöra kopplingar till andra 
pågående uppdrag inom Borås Stad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kunskap inhämtas succesivt om hur andra jämförbara städer/kommuner 
arbetar. Det kan handla om allt från former för markanvändning, kostnader för 
föreningar/invånare att hyra odlingar, underhåll mm. Goda exempel och en 
kunskapsöversikt inom området kommer att ligga till grund för uppdragets 
slutprodukt. Delrapportering har under 2022 skett löpande i samband med 
ordinarie tertial- och årsredovisning. Målsättningen är att utredningen ska vara 
klar att behandlas i Fritids- och folkhälsonämnden under 2023 (Q2). 

Beslutsunderlag  
1. Motion av Anne Rapinoja (V): Stadsodlingar är mötesplatser, 2022-06-21 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 128 Dnr KS 2023-002423.3.2.2 

Svar på  initiativärende: Vad händer  med vattenverket?  

Kommunstyrelsens  beslut  
Initiativärendet är besvarat och avslutas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Sverigedemokraterna har den 13 mars 2023 lämnat in ett initiativärende där det 
föreslås att kommunstyrelsen ska erhålla en redovisning om projektet status. 
Borås Energi och Miljö AB redovisar projektets status vid Kommunstyrelsens 
sammanträde den 3 april. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): Vad 

händer med vattenverket? 2023-03-13 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 129 Dnr KS 2023-002893.1.2.0 

Begäran om statligt stöd för undersökning av PFAS i  
Viskan  

Kommunstyrelsens  beslut  
Borås Stad ansöker om 792 000 kronor (SEK) i statligt bidrag för 
åtgärdsförberedande undersökningar av förorenade sediment i Viskan 
nedströms Borås. Tilläggsansökan avser undersökningar av PFAS. 

Sammanfattning  av ärendet  
Under 1900-talet hade Borås en omfattande textilindustri. Utsläppen från 
textilindustrin skedde till Viskan, direkt utan rening eller via det kommunala 
reningsverket Gässlösa. Viskan är även påverkat av utsläpp från andra typer av 
industrier, dagvatten, avloppsvatten och brandövningsplatser. Utsläppen har lett 
till att bottensediment i Viskan och de nedströms belägna sjöarna Djupasjön, 
Guttasjön och Rydboholmsdammarna har förorenats av metaller, klorerade 
pesticider, dieldrin, DDT/DDD/DDE, bromerade flamskyddsmedel, dioxiner, 
olja och polyaromatiska kolväten (PAH). 

PFAS (poly- och perflourerade alkylsubstanser) har inte ingått i tidigare 
utredningar och fanns inte med i den ansökan om medel för förberedelser av 
efterbehandlingsåtgärder som beviljades av Naturvårdsverket 2020. Det är ett 
krav från tillsynsmyndigheten och Naturvårdsverket att förekomst av PFAS ska 
utredas (enligt skrivelse från länsstyrelsen, 2022-10-25, dossier 1400-0022) med 
syftet att få kunskap om hur eventuell förekomst påverkar ett framtida 
genomförande av åtgärd. PFAS har många olika användningsområden och har 
använts till exempel i textilier, pappers- och livsmedelsförpackningar, 
hushållsprodukter, färg, skidvalla, byggmaterial och brandskum. Det finns 
misstanke om att förorening av PFAS föreligger i Viskans sediment. Genom att 
analysera PFAS i sediment erhålls säkrare underlag gällande exempelvis 
hantering av sedimenten under åtgärdsfasen. Analys av PFAS kommer även ske 
i ytvatten för att ta reda på vilka halter som idag förekommer, vilket är ett 
viktigt underlag för framtagande av MKB. 

Borås stad gör en ansökan om statsbidrag till Naturvårdsverket via 
Länsstyrelsen i Västra Götaland och är en engångsersättning och gäller för 
innevarande år, 2023. Beslutet behöver fattas med omedelbar justering så att 
provtagning kan ske denna fältsäsong, d.v.s. kvartal två. Bidrag avser den totala 
kostnaden för provtagning och inga ytterligare kostnader kommer belasta Borås 
Stad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag  
1. Ansökan om statsbidrag, 2023-03-27 
2. Provtagningsplan – utredning PFAS inkl bilagor, 2023-03-27 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 130 Dnr KS 2022-002161.1.1.1 

Svar på motion av Olle Engström (SD): Utveckla  stödet  
för anhöriga till  kriminella  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
- Att ge nämnderna inom det sociala klustret (Arbetslivsnämnden, Individ-

och familjeomsorgsnämnden, Vård- och äldrenämnden och Sociala 
omsorgsnämnden) i uppdrag att gemensamt, och i nära samarbete med 
organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan utvecklas i Borås 
Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella 

- Att därmed anse motionen besvarad. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Olle Engström, Sverigedemokraterna (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2022-02-24 lämnat in en motion om att utveckla stödet för 
anhöriga till kriminella och föreslagit Kommunfullmäktige besluta att lämplig 
nämnd utreder hur anhörigstödet kan utvecklas i Borås Stad till att även 
omfatta anhöriga till kriminella. 

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Fritids- och 
folkhälsonämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Sociala 
omsorgsnämnden, Vård- och äldrenämnden, Svenska kyrkan samt till Solrosen. 
Samtliga utom Svenska kyrkan har lämnat sitt yttrande till motionen. 
Samtliga av de svarande har tillstyrkt motionen och menar att frågan bör 
utredas. Dock påpekar Vård- och äldrenämnden och Individ- och 
familjeomsorgsnämnden att frågan berör samtliga nämnder i det sociala klustret 
och frågan behöver därför utredas gemensamt av de fyra nämnderna. Fritids-
och folkhälsonämnden framhäver Solrosens arbete och anger att samarbetet 
mellan Borås Stad och Solrosen bör utvecklas ytterligare i kombination med att 
samarbetet med befintliga verksamheter i staden utvecklas. 

Kommunstyrelsen föreslår därför att nämnderna inom det sociala klustret 
(Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Vård- och 
äldrenämnden och Sociala omsorgsnämnden) får i uppdrag att gemensamt, och 
i nära samarbete med organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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utvecklas i Borås Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella samt att 
motionen därmed anses besvarad. 

Beslutsunderlag  
1. Motion: Utveckla stödet för anhöriga till kriminella 
2. Yttrande från Fritids- och folkhälsonämnden 2022-08-23 
3. Yttrande från Arbetslivsnämnden 2022-08-29 
4. Yttrande från Individ-och familjeomsorgsnämnden 2022-08-29 
5. Yttrande från Sociala omsorgsnämnden 2022-08-29 
6. Yttrande från Vård- och äldrenämnden 2022-08-30 
7. Yttrande från organisationen Solrosen 2022-08-31 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att ge nämnderna inom det sociala klustret 
(Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgsnämnden, Vård- och 
äldrenämnden och Sociala omsorgsnämnden) i uppdrag att gemensamt, och i 
nära samarbete med organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan 
utvecklas i Borås Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella, att därmed 
anse motionen besvarad. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
- att ge nämnderna inom det sociala klustret (Arbetslivsnämnden, Individ-

och familjeomsorgsnämnden, Vård- och äldrenämnden och Sociala 
omsorgsnämnden) i uppdrag att gemensamt, och i nära samarbete med 
organisationen Solrosen, utreda hur anhörigstödet kan utvecklas i Borås 
Stad till att även omfatta anhöriga till kriminella 

- att bifalla motionen, se bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

   
 

 

 
 

 
 

 
   

 
  

  
 

 
  

 
 

 
 
 

  
 

 
 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 45(46) 
Sammanträdesdatum 
2023-04-03 

Kommunstyrelsen 

§ 131 Dnr KS 2022-005731.1.1.1 

Svar på motion av  Andreas Exner (SD), Kristian 
Silbvers (SD) och  Jonas Ellerstrand (SD):  Avsluta  
medlemskap i FairTrade  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att motionen avslås. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Vidare reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson 
(KD) och Helena Ishizaki (KD) mot beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Jonas Ellerstrand (SD) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-22 lämnat in förslaget att Borås 
Stad avslutar sitt medlemskap i FairTrade. Motionen har inte skickats på remiss. 

Borås Fairtrade City är en samverkan mellan Borås Stad och aktörer inom 
civilsamhälle och näringsliv. Fokus är att främja rättvis handel samt att skapa 
förutsättningar för en hållbar och etisk konsumtion. Fairtrade skapar 
förutsättningar för Borås Stad att främja mänskliga rättigheter och bekämpa 
fattigdom, både igenom egna inköp och som vägvisare för konsumtion bland 
företag och konsumenter. Fairtrade är en tredjeparts certifiering. Det säkrar upp 
tydlighet och trygghet i att odlare och producenter garanteras en minimilön för 
sitt arbete samt erhåller en premie som utvecklar de gemensamma resurserna på 
plats i det lokala samhället. Certifieringen främjar också jämställdhet samt 
minskar risken för barnarbete. När barnarbete minskar ökar andelen barn som 
får möjlighet att gå i skolan, vilket i sin tur kan bryta mönstret av fattigdom för 
generationer att komma. 

Fairtrade är den enda certifieringen som har ett uttalat mål att motverka 
fattigdom genom att stärka människors inflytande och handlingskraft. Odlarna 
har 50 procent av rösterna i Fairtrade Internationals högsta beslutande organ. 
Det innebär att de har möjlighet att påverka globala beslut om Fairtrade och 
certifieringen. Det är en helt unik uppdelning som skapar en global plattform 
där odlare och konsumenter kan mötas på lika villkor. När odlarna får ökat 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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inflytande och ökade ekonomiska resurser får de också större möjligheter att 
vidta klimatåtgärder och värna om sin närmiljö. Ekologisk odling premieras 
extra. Rätten till levnadsinkomst: En förutsättning för Agenda 2030 - Fairtrade 
Sverige De globala målen i Agenda 2030 är ett prioriterat uppdrag för Borås 
Stad. Fairtrade City arbetet fokuserar särskilt på att avskaffa fattigdom, minska 
ojämlikheter och orättvisor i världen, främja fred och rättvisa samt att lösa 
klimatkrisen. Genom att arbeta med Fairtrade och etisk handel jobbar Borås 
Stad på ett proaktivt, tydligt och förankrat sätt med majoriteten av målen i 
Agenda 2030. 

Kommunstyrelsen anser att argumenten i motionen refererar till äldre material 
och undersökningar som inte stämmer överens med det globala arbetet som 
utförs inom ramen för Fairtrade. 

Beslutsunderlag  
1. Motion av Andreas Exner (SD),  Kristian Silbvers (SD) och Jonas 

Ellerstrand (SD): Avsluta medlemskap i FairTrade 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att motionen avslås. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att motionen bifalls, 
se bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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